
نتيجه دووميداني در المپيك مشخص است! 
قهرمان دووميداني آسيا در ماده دهگانه 
معتقد است با توجه به مسابقات اخير نتايج 
دووميداني کاران اي��ران در المپيک قابل 
پيش بيني است. هادي سپهرزاد، رکورد دار 
مواد هفتگانه و دهگانه ايران و قهرمان آسيا 
در سال 2009 مي گويد: »دووميداني کاران 
با مسابقات اخيري که دادند تا حدودي نتيجه را مشخص کردند، مگر 
اينکه اتفاق خاصي بيفتد. کلًا به جز احس��ان حدادي ما در رشته 
دووميداني اميد به کسب مدال نداشتيم. حسن تفتيان در آخرين 
مسابقات خود خوب دويد و با رکورد 10/04 ما را اميدوار کرد، ولي در 
المپيک براي فيناليست شدن بايد زير 10 ثانيه بدود.هيچ ورزشکاري 
نمي تواند با شش ماه تمرين کردن به موفقيت قابل توجهي برسد. 

براي حضور در المپيک چهار سال بايد تلاش کرد.«

مهره سوزي مديريتي در ورزش
هنوز بعد از گذشت ساليان سال، نمي توان پاسخ درستي به اين سؤال داد 
که انتخاب ها در فوتبال بر چه پايه و اصولي انجام مي شود. شايد به اين 
دليل که انتخاب ها در فوتبال، هيچ قاعده و قانوي يا پايه و اساسي ندارد 
که اگر غير از اين بود، بعد از اين همه سال آزمون و خطا، بايد تجربياتي در 
اين زمينه به دست مي آمد که ديگر کمتر شاهد اتفاقات ناگوار از جمله 
خانه نشيني مديران کارآمد و س��وختن مديراني با کارنامه هاي موفق 
باشيم.  هر که را بهر کاري ساختن، در انتخاب هاي مديران و مسئولان 
فوتبال کمترين کارب��ردي ندارد. به طوري که هرازچندگاهي ش��اهد 
دست درازي مسئولان بالارتبه به مديران کارآمد و با کارنامه در گوشه و 
کنار ورزش و نشاندن آنها روي صندلي هاي فوتبالي هستيم. مديراني که 
در جايگاه خود بسيار توانمند هستند و عملکرد خوب و درخشاني دارند يا 
حداقل آنکه روي يک خط ممتد حرکت مي کنند و اگر سود چشمگيري 
هم نداشته باشند، بازده آنها ضرر و زيان هم نيست، اما يک تغيير ناگهاني 
و سوق دادن همين مديران موفق به س��وي فوتبال به بهانه استفاده از 
تجربيات آنان در زمينه اي ديگر و صدالبته کاملاً متفاوت، اتفاقاتي را رقم 

مي زند که شوکه کننده و اعجاب آور است. 
افش��ارزاده، مديرعامل برکنار ش��ده اس��تقلال يک��ي از محرزترين 
مديري اس��ت که از کميته ملي المپيک، به صندلي مديريتي يکي از 
پرطرفدارترين تيم هاي فوتبالي انتقال داده شد. مديري که در کميته 
ملي المپيک کارنامه پربار و قابل قبولي داشت و جزو نخستين نفراتي 
بود که براي رتق و فتق امور،  در محل کار خود حاضر مي شد و با برنامه اي 
دقيق و حس��اب ش��ده کارها را دنبال مي کرد. اما افشارزاده استقلال، 
کمترين شباهتي به دبيرکل کميته ملي المپيک نداشت. مديري که نه 
فقط ريتم کاري که حتي ادبيات رفتاري و گفتاري او نيز در فوتبال به 
تاراج رفت و دستخوش تغييراتي فاحش شد. البته نمي توان افشارزاده 
را بابت تغييرات غيرقابل هضمي که در استقلال داشت زير سؤال برد يا 
مؤاخذه کرد. مشکل نه از افشارزاده  که از سيستم مديريت ورزش است 
که با مهره چيني اش��تباه، مديران موفق خود را به مهره هايي سوخته 

تبديل مي کند و بسياري از آنان را نيز خانه نشين کرد. 
افش��ارزاده يا امثال او،  مديران موفق و کاربلدي هس��تند با کارنامه اي 
مش��خص و قابل قبول، اما اين کارنامه دليلي نمي شود که آنها بتوانند 
در فوتبال هم همانگونه که در س��اير نقاط ورزش موفق بودند،  موفق 
شوند. در واقع جابه جايي هايي به اين شکل، مثل انداختن توپ به زمين 
ديگري است و شانه خالي کردن از بار مسئوليت و انداختن آن به دوش 
مديراني که وجهه قابل قبول و کارنامه اي پروپيماني دارند اما واقعيت 
اين است که نمي توان انتظار داشت اگر مديري در يک زمينه موفق است 
و دستاوردهاي خوبي دارد، در همه زمينه ها بتواند اين توانايي را از خود 
به نمايش بگذارد. آن هم وقتي پاي فوتبالي در ميان است که بزرگان 

خود اين رشته را نيز به راحتي مي بلعد و به ورطه نابودي مي کشاند. 
سال هاي س��ال اس��ت که مديران فوتبالي،  به خصوص در باشگاه ها 
براساس اصولي غيرقابل توجيه انتخاب مي شوند. يکي از ستاد سوخت 
مي آيد،  ش��ايد به دليل اتو کش��يده بودنش و ديگ��ري از کميته ملي 
المپيک. يکي سردار اس��ت و آن ديگري مديري موفق در ارگاني که 
شايد بسياري حتي نام آن را هم نش��نيده باشند. يکي هم دستش به 
دهانش مي رسد،  البته کمي بيشتر از مردم عادي و با وعده ها و شايد 
هم نشست هايش دور از چشم اصحاب رسانه قول صندلي مديريتي در 
فوتبال را مي گيرد. برخي هم با استفاده از اين آشفته بازار، ره صد ساله 
را يک ش��به طي کرده و با حضور در بين بزرگان فوتبال،  برنامه هاي 
بلندمدتي مي ريزند و نقشه ها براي نشس��تن روي صندلي مديريتي 
فوتبال مي کش��ند که اگر اين صندلي از آن يک��ي از تيم هاي مطرح 
باشد که ديگر چه بهتر! اما نتيجه يکي است. چه موفق و چه ناموفق، 
 چه شناخته شده يا ناش��ناس، نتيجه همه اين انتخاب هايي نامعقول 
منفي است و جز ضرر و زيان دوطرفه ندارد. ضرر و زياني که البته گاهي 
مديري موفق و کارآمد را که مي تواند س��اليان سال در ورزش دست 
آوردهاي مهمي داشته باش��د را به مهره اي سوخته تبديل کند و اين 
بدترين قسمت ماجراست در کنار اتفاقات ناگواري که هر ساله بر اساس 
اين تصميمات و انتخاب هاي بي پايه و اساس براي فوتبال رخ مي دهد، 
اما هيچ يک از اين تجربيات تلخ و ثابت شده دليلي نمي شود که مرتبه 
بعد، انتخاب ها اندکي اصولي تر باشد يا حداقل مديري ديگر را به ورطه 
نابودي نکشاند و به مهره اي سوخته تبديل نکند و ضرر آن حداقل يک 

طرفه باشد و مثل هميشه تنها گريبان فوتبال را بگيرد. 

تيم ملي آرژانتين روزهاي سختي در پيش دارد

 مأموريت بائوسا 
براي بازگرداندن مسي به تيم ملي 

سرمربي جديد تيم ملي آرژانتين براي نجات تيم کشورش راهي سخت 
در پيش دارد. پس از آنکه آلبي سلسته در فينال کوپا  آمه ريکا جام را 
تقديم شيلي کرد، مارتينو محترمانه از سمتش استعفا داد و راه را براي 
انتخاب جانشين خود باز کرد. سران فوتبال آرژانتين نيز پس از يک ماه 
بررسي و مذاکره از بين گزينه هاي مطرح شده اي از جمله بيلسا، ديه گو 
سيمئونه، مائوريسيو پوچتينو و سامپائولي سرانجام به ادگاردو بائوسا 
همشهري ليونل مسي اعتماد کردند. حالا بائوساي 58 ساله در شرايطي 
اين مسئوليت دش�وار را پذيرفته که راه راه پوش�ان در مسير صعود 
به جام جهاني 2018 روسيه به مش�کل خورده اند. بازگرداندن ليونل 
مسي به تيم ملي آرژانتين مأموريت اصلي اين مربي به شمار مي رود. 

  موفق در امريکاي جنوبي
ادگاردو بائوسا 58 ساله و اهل شهر روساريوي آرژانتين است. اين مربي 
تجربه موفق��ي در هدايت تيم هاي فوتبال امري��کاي جنوبي در کارنامه 
دارد. سرمربي جديد آرژانتين در اين سال ها توانسته در عرصه باشگاهي 
موفقيت هاي زيادي کسب کند. به همين دليل است که برزيلي ها علاقه 
ويژه اي به او دارند. بائوسا پيش از آنکه پيشنهاد فدراسيون فوتبال کشورش 
را قبول کند هدايت سائوپائولوي برزيل را برعهده داشت، اما وقتي مذاکرات 
جدي شد ديگر نتوانست مهم ترين پيشنهاد دوران مربيگري اش را به اين 
سادگي ها ناديده بگيرد. به همين دليل مسئولان باشگاه برزيلي زودتر از 
فدراسيون فوتبال آرژانتين خبر سرمربيگري او را منتشر کردند. جالب تر 
اينکه، سرمربي آرژانتين در به اوج رساندن تيم هاي باشگاهي يد طولايي 
دارد. او در سال هاي 2008 و 2013 به ترتيب تيم هاي ليگا ده کيتو اکوادور 
و سن لورنزوي آرژانتين را به عنوان قهرماني جام ليبرتادورس رساند. همين 
کارنامه کافي بود تا جانشين مارتينو شود. مهم ترين ايرادي که اين روزها به 
انتخاب بائوسا اين است که اين مربي تاکنون سابقه اي در هدايت تيم هاي 

ملي هيچ کشوري نداشته است. 
  مسي را قانع مي کنم

به نظر تصميمش جدي است و هيچ کس نمي تواند او را از اين کار منصرف 
کند. ليونل مسي ستاره بارسلونا به رغم همه انتقادهايي که از او مي شود 
هنوز نتوانسته موفقيتي با پيراهن آرژانتين کسب کند. لئو که بارها توپ 
طلاي جهان را از آن خود کرده کمک زيادي به تيم ملي کشورش نکرده 
است. بيشتر مخالفان او معتقدند که مس��ي براي بارسا تلاش بيشتري 
مي کند اما در تيم ملي کشورش همه توانايي هايش را به کار نمي گيرد. با 
اين حال مهاجم آرژانتيني سه بار اين فرصت را داشت که در سه فينال 
دينش را به تيم ملي ادا کند. در هيچ کدام از فينال هاي 2015 و 2016 
کوپا  آمه ريکا و جام جهاني 2014 جام قهرماني به آلبي سلسته نرسيد و 
عنوان نايب قهرماني هم که براي تيم مثل آرژانتين عملًا ارزشي ندارد. 
قهرماني شيلي در جام ملت هاي امريکا کاسه صبر مسي را لبريز کرد و 
خبر خداحافظي هميشگي اش از تيم ملي را اعلام کرد. اين در حالي است 
که اين خبر شوک بزرگي به فوتبال آرژانتين داد. تا جايي که کارشناسان 
معتقدند سرمربي جديد بدون مسي با چالش هاي بزرگي روبه رو خواهد 
شد. ضمن اينکه با رفتن اين بازيکن ممکن است سايرين را نيز به فکر رفتن 
بيندازد. با اين وجود بائوس��ا از بدو ورود تلاشش را براي منصرف کردن 
مسي آغاز کرده است. مذاکره با خانواده او حربه اي است که اين مربي از 
آن استفاده مي کند: »من با مسي و خانواده اين بازيکن درباره بازگشت 
به تيم ملي صحبت نکردم. البته همانطور که با رئيس فدراسيون فوتبال 
آرژانتين نيز صحبت کرده ام قرار است سفري داشته باشم تا با ليونل مسي 
صحبت کنم. من هم مثل مسي از اين شکست ناراحت شدم و مطمئنم 
تمام مردم آرژانتين نيز همين حس را داشته باشند ولي با خداحافظي 
مسي از تيم ملي آرژانتين چيزي درست نمي شود و شرايط بدتر از اين 
هم مي شود. بايد ليونل را قانع کنيم که او مي تواند به تيم ملي کمک کند 
و او بايد درک کند که حضورش براي تيم ملي مفيد است و مي تواند به ما 
کمک کند. قرار است به زودي با مسي صحبت کنم و اميدوارم او تصميم 

خود را عوض کند و به تيم ملي بازگردد.« 
بدون ش��ک اگر ادگاردو بائوس��ا بتواند از عهده اين مأموريت بربيايد 
محبوبيت زيادي در بين ه��واداران پيدا مي کن��د. در غير اين صورت 

سرمربي آرژانتين بايد خودش را براي چالش هاي بعدي آماده کند. 

در حساس ترين 
سعيد احمديان

   گزارش
ب�ازي روز اول 
هفته سوم ليگ 
برت�ر، ف�ردا اس�تقلال ب�����راي جبران 
ناکامي هايش به مص�اف صنعت نفت مي رود. 
س�ياه جامگان – س�ايپا و فولاد – ذوب آهن 
ديگ�ر بازي ه���اي روز جمع���ه اس�ت. 
 ليگ برتر فوتبال در حالي به هفته س��وم رسيده، 
که در هفته ه��اي اول و دوم اوضاع چندان بر وفق 
مراد تيم هاي مدعي و گران ليگ نبود و آبي هاي 
خوزستاني که مدافع عنوان قهرماني هستند و يکي 
از کم خرج ترين تيم هاي ليگي، صدرنشين هستند 
و در مقابل تيم هايي مانند تراکتور و استقلال به رغم 
هزينه هاي گزاف نتوانسته اند انتظارات را برآورده 
کنند. در اين شرايط جمعه روز ابتدايي مسابقات 
سومين ايستگاه ليگ شانزدهم است و با برگزاري 

سه مسابقه سوت شروع اين هفته زده مي شود. 
  استقلال – صنعت نفت؛ جمعه ساعت20:30 
عليرضا منصوريان تص��ورش را هم نمي کرد که در 
دو ب��ازي ابتدايي ليگ که روي نيمکت اس��تقلال 
مي نش��يند، يک باخت و يک مس��اوي و تنها يک 
امتياز در کارنامه آبي ها ثبت ش��ده باشد. اين نتايج 
سبب شده تا از همين شروع ليگ منصوريان زير تيغ 
انتقادات قرار بگيرد، هرچند خيلي ها مي گويند که 

براي ارزيابي کار منصوريان در استقلال بايد تا چند 
بازي ديگر هم صبر کرد و پس از آن درباره موفقيت 
يا ناکامي اش صحبت کرد. با اين حال منصوريان به 
خوبي مي داند که ادامه اين نتايج مي تواند جاي او را 
روي نيمکت استقلال تنگ تر کند و اولين پيروزي 
مي توان��د او را از اين وضعيت نجات ده��د. در اين 
شرايط استقلال جمعه در ورزشگاه آزادي ميزبان 
صنعت نفت آبادان است. برخلاف مسابقه اول آبي ها 
برابر نفت تهران، اين مسابقه با حضور تماشاگران اين 
تيم برگزار مي شود و آبي پوشان مي توانند اميدوار 
باش��ند در حضور هوادارانشان، طلس��م ناکامي دو 
هفته اول ليگ را بشکنند. با توجه به عملکرد برخي 
بازيکنان استقلال در دو بازي اول، شنيده مي شود 
منصوريان براي بازي جمعه دست به تغييراتي در 
ترکيب تيمش خواهد زد، تغييراتي که بيشتر در خط 
دفاعي خواهد بود و محمدحس��ين کنعاني زادگان 
مدافعي که با جنجال زياد به استقلال آمد، پس از دو 
اشتباه تأثيرگذارش در بازي مقابل نفت و استقلال 
خوزستان، نيمکت نش��ين خواهد شد. منصوريان 
همچنين در صحبت هايي که با بازيکنان داش��ت، 
گفته است بايد شکست مقابل استقلال خوزستان 
را فراموش کنند و تنها به برد مقابل نفت تهران فکر 
کنند: »اين شکست براي ما تمام شد و رفت. هوادار 
توقع دارد. بايد تمرکزمان را روي شکست نفت آبادان 

بگذاريم. بازي خانگي است و بايد برنده باشيم.«
    

استقلالي ها در حالي آماده بازي هفته سوم مي شوند 
که تغييرات مديريت��ي در اين تيم قب��ل از بازي 
با صنعت نفت، باش��گاه اس��تقلال را در موقعيت 
ويژه اي قرار داده اس��ت. عصر سه ش��نبه بود که 
بهرام افشارزاده س��رانجام پس از شايعات زيادي 
که درباره رفتن��ش به گوش مي رس��يد، با حکم 
وزارت ورزش برکنار شد و آبي ها در انتظار معرفي 
مديرعامل جديدشان هستند. البته هيئت مديره 
استقلال، رفتن افشارزاده را به موضوع ممنوعيت به 
کارگيري بازنشسته ها ارتباط داده است، اما با توجه 
به حضور چندين مدير بازنشسته در سمت رؤساي 
فدراسيون ها و همچنين وزارت ورزش، اين دليل 
چندان واقعي به نظر نمي رسد. برکناري افشارزاده 
را بايد در بالا گرفتن اختلافات او با وزارت ورزش و 
هزينه 20 ميلياردي براي جذب بازيکن که سبب 
شده استقلال گران ترين تيم ليگ باشد، جست وجو 
ک��رد. قراردادهاي نامتعارف مانند ق��رارداد 950 
ميليوني با بازيکني که فصل پيش قراردادش 150 
ميليون بود يا قرارداد يک ميليارد و 100 ميليوني 
با مدافعي که فصل پيش بيشتر بازي هاي استقلال 
را از روي نيمکت تماشا کرد از جمله مواردي است 
که باعث شده تا افش��ارزاده به در خروجي باشگاه 

هدايت ش��ود. پس از برکناري افش��ارزاده، ديروز 
هيئت مديره استقلال تش��کيل جلسه داد و رضا 
حسني خو مدير کل حراس��ت وزارت ورزش را به 
عنوان مديرعامل استقلال معرفي کرد. علاوه بر اين 
قراردادهاي خارج از عرف و ميلياردي استقلالي ها 
سبب شده تا نمايندگان س��ازمان بازرسي در اين 
باشگاه مستقر شوند و وزارت ورزش هم تأکيد کرده 
است که اين قراردادها بايد کاهش يابد تا شرايط 
اين تيم در آستانه بازي با صنعت نفت با حاشيه هاي 

زيادي همراه باشد. 
    

 در سوي ديگر صنعت نفت آبادان با دو مساوي بدون 
گل در دو بازي اول به مصاف استقلال مي رود. آنها 
مقابل صبا و تراکتور به تساوي رسيده اند و حالا بايد 
در بازي سومشان مقابل استقلال در آزادي به ميدان 
بروند، مقابل حريفي که به گفته سرمربي صنعت 
نفت آبادان زخمي اس��ت. نادر دست نشان پيش از 
بازي جمعه گفت: »با تيم اس��تقلال تهراني بازي 
داريم که بسيار زخمي است. اين تيم از دو بازي اولش 
تنها به يک امتياز دست پيدا کرده است و فشار روي 
اين تيم از سوي هواداران و جامعه فوتبال وجود دارد. 
آنها در بازي با ما تمام توانشان را خواهند گذاشت تا 
اين بازي را با پيروزي به پايان برسانند و از فشاري که 

روي آنهاست، کاسته شود.«

13 پنج ش��نبه 14 م��رداد 1395 | اول ذيقع��ده 1437 |

 مشعل المپيك 
با انبوهي از مشکلات روشن مي شود 

هفت س��ال پيش بود که کميته بين المللي 
المپيک امتياز ميزباني المپيک 2016 را به 
 IOC شهر ريودوژانيرو سپرد. منتها مسئولان
در آن زمان به هيچ وجه تصورش را نمي کردند 
که پيش از آغاز رسمي بازي ها، ميزبان تا اين 
اندازه با مشکلات مختلف دست و پنجه نرم 
کند. دوم اکتبر 2009 روز بزرگي محسوب 
مي شد تا جايي که رئيس جمهور اين کشور 
اين نويد را به تمام دني��ا داد که در المپيک، 
برزيل واقعي را مي بينند. مراسم افتتاحيه بامداد شنبه برگزار مي شود اما هنوز 
دهکده براي ميزباني از ورزشکاران و برگزاري مسابقات آماده نيست. برزيلي ها 
نيز مثل ساير ميزبانان براي فراهم کردن شرايط ايده آل ميليون ها دلار هزينه 
کردند تا از هر نظر بهترين امکانات را در اختيار تيم هاي ورزشي کشورهاي 
مختلف قرار دهند. برگزاري المپيک براي برزيلي ها اهميت زيادي دارد. آنها 
اولين کشوري در امريکاي جنوبي هستند که به اين موفقيت دست يافته اند. 
اين در حالي است که بسياري تصور مي کردند برگزاري جام جهاني 2014 در 
برزيل به اين کشور براي برگزاري المپيک کمک زيادي مي کند. با اين حال 
مراحل تکميل امکانات دهکده همچنان تا آخرين دقايق پيش از روشن شدن 
مشعل بازي ها ادامه دارد. در اين راه برزيل با انواع و اقسام چالش ها مواجه است. 
از يک سو آلودگي آب هاي اين کش��ور، ورزشکاران رشته هاي آبي را تهديد 
مي کند، ويروس کشنده زيکا به رغم ادعاهاي مسئولان مهار نشده و احتمال 
ابتلاي گردشگران و ورزشکاران به اين بيماري زياد است، مشکلات رفت و 
آمد را نيز بايد جدي گرفت و امکانات ضعيف دهکده نيز اعتراض شديد اغلب 
کشورها را درآورده است. تمامي اين مسائل در حالي کماکان پابرجا هستند 
که به گفته مقامات برزيل هزينه هنگفتي صرف تأمين امکانات سخت افزاري و 
حتي مبارزه با زيکا شده است. در حالي که ريو حتي از داشتن آب سالم محروم 
است و شناگران نگران سلامتي خود هس��تند. اگرچه خود برزيلي ها ادعا 
مي کنند هفت سال تمام براي آغاز المپيک 2016 لحظه شماري کرده اند و از 
هيچ تلاشي فروگذار نبودند اما ديگر زماني باقي نمانده تا بتوان همه کمبودهاي 
پيش رو را برطرف کرد و بدون شک در اين دوره از بازي ها ورزشکاران بيش از 

هر دوره اي با چالش هاي سخت افزاري مواجه خواهند بود.

| روزنامه جوان |  شماره 4876

  چـهـره ها

88498432سرويس ورزشي

امکانات ريو در حد المپيك نيست
 آماده نب��ودن دهک��ده بازي ها صداي 
اعت��راض اکث��ر ورزش��کاران حاضر در 
برزيل را درآورده است. واليباليست هاي 
کش��ورمان که براي اولين  بار س��هميه 
حضور در اين بازي ها را کسب کرده اند 
نيز از آماده نبودن ميزبان المپيک گلايه 
دارند. شهرام محمودي ملي پوش واليبال يکي از المپيکي هاي  
کش��ورمان اس��ت که ب��ه اين موض��وع واکن��ش نش��ان داده: 
»ساختمان ها، امکانات، غذا و شرايط بهداشتي دهکده المپيک 
همگي افتضاح است. س��رويس هاي بهداشتي مشکل دارد، چاه 
مي گيرد و آب سرد و گرم مي ش��ود. اصلًا شرايط در حد ميزباني 
المپيک نيست. تيم ملي واليبال کشورمان در اولين بازي اش در 

المپيک بامداد 18 مرداد با آرژانتين بازي دارد.«

دنيا حيدري

سوريان دومين فرنگي کار تاريخ مي شود؟
سايت اتحاديه جهاني کشتي در گزارشي 
درباره حميد سوريان، کاپيتان تيم ملي 
کش��ورمان نوشت: »حميد س��وريان و 
مياين لوپز براي ق��رار گرفتن در جايگاه 
دومين فرنگي کار برتر جهان، در المپيک 
ريو به مي��دان مي روند. آنها در آس��تانه 
شکستن رکورد والري رزانتس��ف، دومين کشتي گير برتر تاريخ 
کشتي فرنگي هستند. سوريان در المپيک لندن و لوپز در المپيک 
پکن و لندن مدال طلا کسب کرده اند. س��وريان و لوپز هر دو در 
المپيک ريو ش��رکت خواهند کرد تا رکورد دومين کش��تي گير 
پرافتخار تاريخ کشتي فرنگي، والري رزانتسف را بشکنند و بعد از 
الکساندر کارلين، پر افتخارترين کشتي گير فرنگي کار و قهرمان 

12 دوره مسابقات جهان و المپيک، در رده دوم قرار بگيرند.«

نشانه گيري نعمتي در ريو
تيرهاي زهرا نعمتي، پرچمدار کاروان اعزامي ايران به برزيل، اين روزها 
در ريو دوژانيرو از چله کمان رها مي شود. تيرهايي که هدفي جز موفقيت 
و افتخارآفريني براي ايران ن��دارد. دختر طلايي تيروکم��ان ايران در 
پارالمپيک لندن، اين روزها پا به پاي حريفاني که در سومين روز المپيک 
بايد با آنها رقابت کند، تير مي اندازد. هدف نعمتي مشخص است. تير هاي 
او تنها براي نشستن بر سيبل تمريني نيست که در ريو از چله کمان رها 
مي شود. تنها تيرانداز کاروان المپيکي ايران،  مثل هميشه به دنبال يک 
افتخارآفريني تازه است. به خصوص که حالا تمام بار تيروکمان ايران نيز 

روي دوش هاي اوست و دنيا نيز او را به چشم يک قهرمان مي نگرند.  

المپيک 2016 به صورت رسمي بامداد ش��نبه 16 مرداد با روشن 
کردن مشعل المپيک آغاز مي شود. با نزديک شدن به آغاز رقابت هاي 
المپيک شهرداري شهر ريو برنامه ويژه اي را براي بهتر برگزار کردن 
اين مسابقات به اجرا درمي آورد. امروز پنج شنبه قرار است مشعل 
بازي ها وارد ش��هر شود بنابراين ش��هرداري ريو براي جلوگيري از 
ازدحام جمعيت و شلوغي بيش از حد اعلام کرده که امروز در ريو 

تعطيل عمومي است. مراسم افتتاحيه مسابقات المپيک 2016 از 
ساعت 3:30 بامداد روز شنبه به وقت تهران در ورزشگاه ماراکاناي 
ريودوژانيرو برگزار مي شود. اگرچه بيشتر زيرساخت هاي المپيک 
تکميل ش��ده، اما هنوز برخي کارها باقي مانده که مسئولان شهر 
ريو در تلاش هستند تا آنها را در واپسين ساعات مانده به المپيک به 

پايان برسانند و با آمادگي کامل مسابقات را شروع کنند.

افتتاحيه المپيك، 3:30  بامداد شنبه

برايمان دعا کنيد
حسن يزداني، آزادکار وزن 74 کيلوگرم کشتي ايران با اشاره به اينکه 
براي کسب بهترين نتيجه راهي المپيک مي شود، گفت: »از مردم 
ايران مي خواهم براي موفقيت کشتي و بقيه ورزشکاران در المپيک 
دعا کنند. ماه هاست در اردوي تيم ملي هستيم و تمام سختي ها را 
براي کسب بهترين نتيجه تحمل کرده ايم تا شرمنده مردم نشويم. 
جردن بارز امريکايي رقيب خوبي است، اما اگر مقابل او قرار بگيرم با 

جان و دل کشتي مي گيرم تا پيروز شوم.«

حالا نوبت المپيك است
عليرضا کريمي، ملي پوش وزن 86 کيلوگرم کشتي آزاد کشورمان 
گفت: »بايد ناکامي و عملک��رد ضعيفم در جام جهان��ي امريکا را 
فراموش کرد. به تنها چيزي که مي انديشم کسب بهترين نتيجه در 
اين آوردگاه بزرگ است. سال ها منتظر چنين روزهايي بودم. تمامي 
برد و باخت هاي قبلي را فراموش کرده ام، چراکه حالا نوبت المپيک 
است، بايد يکي از مهم ترين افتخارات دوران حضورم در عرصه ملي را 

رقم بزنم هرچند که کار بسيار سختي پيش رو دارم.« 

مدال دور از دسترس نيست
علي پاکدامن، شمشيرباز المپيکي اسلحه سابر ايران با اشاره به اينکه 
مي  تواند روي سکوي المپيک قرار بگيرد، گفت: »کار سختي است، اما 
دور از دسترس نيست. فکر مي کنم مي توانيم به مدال المپيک برسيم، 
تمرينات منظم و پرفشاري را پشت سر گذاشته ام و در روزهاي آخر 
هم براي رسيدن به بالاترين س��طح آمادگي تلاش مي کنم،  البته 
مي دانم شرايط المپيک متفاوت تر از مسابقات ديگر است و هر کس 

بتواند در مسائل روحي و رواني موفق باشد، پيروز مي شود.«

دن وتزل

ياهو اسپورت

اعزام برترين کشتي گيران جام مدافعان حرم به سيزم
مسابقات کشتي انتخابي نيروهاي مسلح جام مدافعان حرم در قالب 35 
تيم با حضور 500 شرکت کننده از تمامي رده هاي نيروهاي مسلح اعم از 
ارتش، سپاه، نيروي انتظامي، بسيج، وزارت دفاع به مدت دو روز در سالن 
ورزشي خانه کشتي ايران برگزار شد و به گفته سعيد منتظرالمهدي، 
رئيس هيئت کشتي نيروهاي مسلح،  در پي اين مسابقات، 16 کشتي گير 
برتر به مس��ابقات المپيک سيزم مقدونيه اعزام مي ش��وند. اين دوره از 
مسابقات، 26 شهريورماه برگزار مي شود که کاروان ايران با هشت آزادکار 

و هشت فرنگي کار در اين رقابت ها شرکت مي کند. 
-------------------------------------------------------------

کشتي از المپيك 2020 حذف نمي شود
توماس باخ، رئيس کميته بين المللي المپيک در خصوص بازنگري برخي 
از رشته هاي المپيکي گفت، رشته کشتي در شمار اين بازنگري  و حذف 
احتمالي قرار ندارد: »پس از پايان المپيک 2016 ريو برخي از رشته هاي 
ورزشي که در المپيک حضور دارند مورد بازنگري قرار مي گيرند و ممکن 
است تصميمات جديدي در خصوص ورزش هاي المپيکي گرفته شود، 
اما کشتي جز اين موارد نيست. موضوع تداوم يا حذف رشته کشتي در 
المپيک پيش تر به طور جدي مطرح ش��د و موضوع حضور کشتي در 

المپيک پس از المپيک 2020 توکيو مورد بررسي قرار مي گيرد.«

شيوا نوروزي

آبي هاي زخمي مقابل يك خوزستاني ديگر
مديرکل حراست وزارت ورزش مديرعامل استقلال شد

مي خواهم رستمي هم طلا بگيرد هم رکورد بزند
سجاد انوشيرواني، سرمربي تيم ملي وزنه برداري با دغدغه زياد چشم به راه رسيدن زمان 
شروع رقابت هاي اين رشته در الميپک است. انوشيرواني مي گويد: »در مجموع شرايط 
تيم ملي خوب است. ملي پوشان تلاش خوبي داشته اند و هر پنج نفر آنها شرايط کسب 
مدال در ريو را دارند، اگر شانس و روند خوبي داشته باشند مي توانيم عملکرد خوبي داشته 

باشيم.« يکي از مسائلي که در حاش��يه اخبار تيم ملي وزنه برداري وجود دارد بحث 
آمادگي کيانوش رستمي است که جدا از تيم و به صورت شخصي و انفرادي تمرين 

مي کند. انوشيرواني در خصوص اين ملي پوش مي گويد: »رستمي اسطوره است. 
او سرمايه ملي و دوست خوب من است. کاري که در قبال او انجام دادم رويکرد 
تيمي داشت. در مسابقات هر کمکي از من بخواهد با تمام وجود براي او انجام 
مي دهم. آرزوي من اين است که کيانوش هم مدال طلا را کسب کند و هم 
رکورد بزند، چون اين اتفاق جز افتخار و شادي چيز ديگري ندارد. همانطور 

که همه دوست دارند او  نتيجه بگيرد، من هم همين را مي خواهم.«

کاش روس ها هم بودند
پولادمردان کشورمان هرچند در روزهاي ابتدايي المپيک بايد شاهد رقابت هاي ديگر ورزشکاران 
المپيکي کشورمان باشند، اما خيلي زود نوبت روي تخته رفتن آنها مي رسد و آن وقت است که بايد 
عيارشان را به دنيا نشان دهند.  البته محروميت وزنه برداران روسيه، رقابت هاي وزنه برداري ريو را 
تحت تأثير قرار داده است تا جايي که بهداد سليمي، قهرمان المپيک لندن هم به اين مسئله 
اشاره دارد. ملي پوش فوق سنگين وزنه برداري ايران مي گويد: »قطعاً نبود 
نفرات بزرگ روسيه در نتايج تأثير مي گذارد. ضمن اينکه رقابت با وجود 
آنها لذت بيشتري داشت، حضور آنها اعتبار خاصي به مسابقات 
مي داد و من به شخصه دوست داشتم آنها هم حضور داشته 
باشند.« سليمي با تأکيد بر اينکه قول کسب مدال را نمي دهد، 
گفت: »اينکه بخواهيم از حالا رنگ مدال را مشخص کنيم و قول 
بدهيم خيلي سخت است، اما تنها قولي که مي توانم بدهم اين است که صددرصد 

توان و صددرصد وجودم را مي گذارم تا بهترين نتيجه را کسب کنم.«

فريدون حسن
   المپيك


